

## ■ Saudi Arabia's Non-Oil Economy Will Grow By 6% by the End Of 2023

Saudi Finance Minister Mohammed Al-Jadaan predicted that the Saudi non-oil economy will grow by about 6 percent this year, pointing out that "the non-oil sector in Saudi Arabia is still recording strong growth."

Commenting on the ongoing conflict in the Middle East and its economic effects, Al-Jadaan stressed that "low-income countries bear the greatest consequences of the risks currently," noting that "financial protection measures mainly affect low-income countries," stressing that "we no longer focus on the GDP in Saudi Arabia but on the development of the non-oil sector."

Moody's Ratings expected the Saudi economy to grow at an average rate of 3.2 percent during the period 2023-2026, and that the non-oil sector would contribute an average of 3.5 percent of economic growth during that period.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## ■ نمو للاقتصاد السعودي غير النفطي 6% بنهاية 2023

توقع وزير المالية السعودي محمد الجدعان، نمو الاقتصاد السعودي غير النفطي بنحو 6 في المئة هذا العام، لافتاً إلى أن "القطاع غير النفطي في السعودية لا يزال يسجل نمواً قوياً".

وتعليقاً حول الصراع الدائر في الشرق الأوسط وآثاره الاقتصادية، أكد الجدعان أن "الدول منخفضة الدخل هي التي تتحمل تبعات الأكبر للمخاطر حالياً"، مشيراً إلى أن "إجراءات الحماية المالية تؤثر بالأساس على الدول منخفضة الدخل"، مشدداً على أنه "لم نعد نركز على الناتج المحلي الإجمالي في السعودية، بل على تطور القطاع غير النفطي".

وكانت توقعت وكالة موديز للتصنيف الائتماني، نمو الاقتصاد السعودي بمعدل متوسط 3.2 في المئة خلال الفترة 2023 - 2026، وأن يساهم القطاع غير النفطي بمتوسط 3.5 في المئة من النمو الاقتصادي خلال تلك الفترة.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

## ■ Gold Shines as Middle East Conflict Impacts Investor Sentiment

Gold prices rose on Thursday, Oct. 26 as investors continued to worry about the conflict in the Middle East. The safe-haven yellow metal held up despite a rise in the dollar and U.S. Treasury yields.

Spot gold rose 0.4 percent to \$1,986.79 an ounce. U.S. gold futures also increased 0.1 percent to \$1,997.10.

The dollar and 10-year Treasury yields rose after data showed new home sales rose to a 19-month high in September, confirming market expectations that interest rates will remain high for longer until 2024.

Source (CNBC Arabia Website, Edited)



## ■ الذهب يلهم مع تأثر معنويات المستثمرين بالصراع في الشرق الأوسط

ارتفعت أسعار الذهب الخميس 26 أكتوبر تشرين الأول مع استمرار قلق المستثمرين حيال الصراع في الشرق الأوسط. وصعد المعدن الأصفر الذي يعد ملاذاً آمناً على الرغم من ارتفاع الدولار وعوائد سندات الخزنة الأميركية.

وصعد الذهب في المعاملات الفورية 0.4 في المئة إلى 1986.79 دولاراً للأونصة. كما زادت العقود الأميركية للأجل للذهب 0.1 في المئة إلى 1997.10 دولاراً.

وارتفع الدولار وعوائد سندات الخزنة لأجل 10 سنوات بعد أن أظهرت البيانات ارتفاع مبيعات المنازل الجديدة إلى أعلى مستوى في 19 شهراً في سبتمبر أيلول مما يؤكد توقعات السوق ببقاء أسعار الفائدة مرتفعة لفترة أطول حتى عام 2024.

المصدر (موقع CNBC Arabia، بتصرف)

## ■ AED 17.1 Billion UAE Central Bank's Gold Balance

The UAE Central Bank's gold balance increased to AED 17.10 billion at the end of August, an increase of 6.59 percent or AED 1.05 billion during the 8 months of this year, compared to AED 16.045 billion in December 2022.

The data of the statistical bulletin issued by the Central Bank showed that the Central Bank's balance of the yellow metal declined on a monthly basis by 0.72 percent, or the equivalent of 124 million dirhams, compared to about 17.22 billion dirhams in July 2023.

The Central Bank's gold balance has witnessed remarkable growth over the past years, rising from AED 4.044 billion at the end of 2019.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



## ■ 17.1 مليار درهم رصيد "المركزي" الإماراتي من الذهب

ارتفع رصيد مصرف الإمارات المركزي من الذهب ليصل إلى 17.10 مليار درهم في نهاية أغسطس الماضي، بزيادة خلال 8 أشهر من العام الجاري بنسبة 6.59 في المئة أو ما يعادل 1.05 مليار درهم مقارنة بنحو 16.045 مليار درهم في ديسمبر 2022.

وأظهرت بيانات النشرة الإحصائية الصادرة عن المصرف المركزي، تراجع رصيد المركزي من المعدن الأصفر على أساس شهري بنسبة 0.72 في المئة أو ما يعادل 124 مليون درهم مقارنة بنحو 17.22 مليار درهم في يوليو 2023.

وشهد رصيد المصرف المركزي من الذهب نمواً ملحوظاً خلال السنوات الماضية مرتفعاً من 4.044 مليار درهم في نهاية 2019.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## 2.09 Billion Daily Active Users on "Meta"... And The Fastest Revenue Growth Since 2021

Meta reported better-than-expected results for the third quarter, with revenue up 23 percent, the fastest growth rate since 2021.

Earnings were \$4.39 per share versus \$3.63 expected by LSEG, while revenue was \$34.15 billion versus \$33.56 billion expected.

The number of daily active users (DAUs) was 2.09 billion, versus 2.07 billion expected, according to "StreetAccount". The number of monthly active users (MAUs) was 3.05 billion, keeping pace with expectations. Meta is seeing faster growth in its core digital advertising business as customers recover from a difficult 2022 when revenue fell for three consecutive quarters.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



## 2.09 مليار مستخدم نشط يومياً في "ميتا" .. ونمو الإيرادات النسب هذا 2021

كشفت "ميتا" عن نتائج أفضل من المتوقع للربع الثالث، حيث زادت الإيرادات بنسبة 23 في المئة، وهو أسرع معدل نمو منذ عام 2021.

وبلغت الأرباح 4.39 دولار للسهم مقابل 3.63 دولار متوقعة من قبل LSEG، فيما بلغت الإيرادات 34.15 مليار دولار مقابل 33.56 مليار دولار متوقعة.

وبلغ عدد المستخدمين النشطين يومياً (2.09 DAUs) مليار مقابل 2.07 مليار متوقعة وفقاً لـ «StreetAccount». وبلغ عدد المستخدمين النشطين شهرياً (MAUs)

3.05 مليار بما يواكب التوقعات. وتشهد "ميتا" نمواً أسرع في أعمالها الإعلانية الرقمية الأساسية مع تعافي العملاء من عام 2022 الصعب، عندما انخفضت الإيرادات لثلاثة أرباع متتالية. المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## \$9.42 Billion in Revenues from the Iraqi Ministry of Oil during September

The Iraqi Ministry of Oil revealed the total oil exports and revenues achieved for the month of September, according to the final statistics issued by the Iraqi Oil Marketing Company "SOMO".

According to a statement issued by the ministry, the amount of crude oil exports reached 103.14 million barrels, with revenues of \$ 9.42 billion.

Statistics showed that the total quantities exported of crude oil for the month of September from the oil fields in central and southern Iraq amounted to 102.22 million barrels, while the quantities exported from "Qayyarah" were 473335 barrels, while exports to Jordan were 449423 barrels, and the average price per barrel amounted to \$ 91.35.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



## 9.42 مليار دولار إيرادات وزارة النفط العراقية خلال سبتمبر

كشفت وزارة النفط العراقية، عن مجموع الصادرات النفطية والإيرادات المتحققة لشهر سبتمبر/ أيلول الماضي، بحسب الإحصائية النهائية الصادرة عن شركة تسويق النفط العراقية "سومو".

وبحسب بيان صادر عن الوزارة فقد بلغت كمية الصادرات من النفط الخام 103.14 مليون برميل، بإيرادات بلغت 9.42 مليار دولار.

وأظهرت الإحصاءات أنّ مجموع الكميات المصدّرة من النفط الخام لشهر سبتمبر/ أيلول

الماضي من الحقول النفطية في وسط وجنوب العراق بلغت 102.22 مليون برميل، فيما كانت الكميات المصدرة من "القيارة" 473335 برميلاً، فيما كانت الصادرات إلى الأردن 449423 برميلاً، وبمعدل سعر البرميل الواحد بلغ 91.35 دولار.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## Jordan's Foreign Exchange Reserves Are At a "Comfortable Level"

The Governor of the Central Bank of Jordan, Adel Sharkas, stressed, "The Kingdom enjoys a volume of foreign currency reserves at comfortable and high levels of \$ 17.4 billion, and a coverage rate of up to 7.6 months of imports of goods and services, which exceeds the recognized international standard of three months."

"The existence of comfortable levels of foreign reserves enables the Kingdom to be able to influence exchange rates, provide a stable economic environment, and enhance the confidence of foreign creditors and investors in the national economy and in the Kingdom's eligibility in its ability to meet its external financial obligations," he said.

The increase in the volume of foreign reserves is a positive indicator that shows the existence of financial and economic stability in Jordan and confirms the correctness of the monetary policy followed by the Bank.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)



## احتياطي النقد النجبي في "مستوى مريح"

أكد محافظ البنك المركزي الأردني، عادل شرّكس، أنّ "المملكة تتمتع بحجم احتياطي من العملات الأجنبية بمستويات مريحة ومرتفعة بلغت 17.4 مليار دولار، وبنسبة تغطية تصل إلى 7.6 أشهر من واردات السلع والخدمات، أي ما يزيد على المعيار الدولي المتعارف عليه والبالغ ثلاثة أشهر".

واعتبر أنّ "وجود مستويات مريحة من الاحتياطي الأجنبي يمكّن المملكة من القدرة

على التأثير في أسعار الصرف وتوفير بيئة اقتصادية مستقرة، وتعزيز ثقة الدائنين والمستثمرين الأجانب في الاقتصاد الوطني وفي أهلية المملكة في قدرتها على الوفاء بالتزاماتها المالية الخارجية".

وبعد ارتفاع حجم الاحتياطات الأجنبية مؤشراً إيجابياً يبيّن وجود استقرار مالي واقتصادي في الأردن، ويؤكد صوابية السياسة النقدية التي يتبعها البنك.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرف)



## Microsoft and Google's Gains in Cloud Computing Exceed Expectations

Microsoft Groups and Alphabet, the owner of Google, achieved results well above expectations for the third quarter of 2023. Thanks to the advertising recovery, Alphabet achieved nearly \$77 billion in revenue in the period between July and September, an increase of 11 percent year-on-year. The group posted a net profit of nearly \$20 billion, a 42 percent one-year increase for Google's parent company, and more than \$1 billion above analysts' expectations. Microsoft generated \$56.5 billion in revenue, up 13 percent over a one-year period in the first fiscal quarter. Its net profit was about \$22.3 billion, up 27 percent, also higher than expected.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)

## مكاسب مايكروسوفت وغوغل في الحوسبة السحابية تتفوق التوقعات



حققت مجموعتا مايكروسوفت وألفابت مالكة غوغل نتائج أعلى بكثير من التوقعات للربع الثالث من 2023. وبفضل انتعاش الإعلانات، حققت ألفابت ما يقرب من 77 مليار دولار من العائدات في الفترة بين يوليو وسبتمبر، بزيادة 11 في المئة على أساس سنوي.

وحققت المجموعة أرباحا صافية تناهز 20 مليار دولار، بزيادة قدرها 42 في المئة في عام واحد لأرباح الشركة الأم لغوغل، وأكثر من مليار دولار فوق توقعات المحللين. أما مايكروسوفت، فحققت إيرادات بقيمة 56.5

مليار دولار بارتفاع نسبته 13 في المئة على مدار عام واحد في الربع المالي الأول. وبلغ صافي أرباحها حوالي 22.3 مليار دولار، بزيادة 27 في المئة، وهو رقم أعلى أيضا من التوقعات.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)

## Europe Is About To Pass the First AI Law

The European Union seeks to regulate the artificial intelligence sector through rules and standards that regulate its use, and the draft artificial intelligence law is expected to be completed if some rules related to privacy are agreed, controversial.

Officials have completed more than 70 percent of the draft of what is considered the world's first law regulating artificial intelligence, and the law is expected to be approved.

The law will require IQ developers to conduct extensive processes to assess potentially potential risks, and then subject the models to testing throughout development, even after they are released to the market, and to conduct checks and validate data.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

## أوروبا توشك على إصدار أول قانون للذكاء الاصطناعي

يسعى الاتحاد الأوروبي إلى تنظيم قطاع الذكاء الاصطناعي من خلال قواعد ومعايير تنظم استخدامه، ومن المتوقع أن ينجز مشروع قانون الذكاء الاصطناعي في حال تم الاتفاق على بعض القواعد التي تتعلق بالخصوصية، المثيرة للجدل.

وأهى المسؤولون أكثر من 70% من مسودة ما يعتبر أول قانون في العالم ينظم الذكاء الاصطناعي، ومن المنتظر الموافقة على القانون.

وسيلزم القانون مطوري برامج الذكاء بالقيام بعمليات واسعة لتقييم المخاطر التي قد تكون محتملة، ومن ثم إخضاع النماذج للاختبارات طوال فترات التطوير، وحتى بعد إصدارها في الأسواق، وإجراء فحوص والتحقق من صحة البيانات.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

